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Helyben

írásbeli kérdés

„Mikor emelkedik a határőrök illetményalapja, avagy Ön szerint is súlyos kockázati
tényező-e az EU-ra és hazánkra nézve, hogy a határrendészetben dolgozók a
nemezetgazdasági átlagnál is jóval kevesebb pénzt vihetnek haza?" címmel a Házszabály 90 .
§-a alapján kérdést kívánok benyújtani Lamperth Mónika miniszter asszonyhoz . Kérdésemre
a válaszát írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony!

Magyarország Európai Uniós tagságával a határőrizeti szerveknél új időszámítás
kezdődött. Az utóbbi két év kormányzati politikájának visszásságai, az átgondolatlan ad-hoc
jellegű intézkedések az EU illetékes szerveinek figyelmét is felkeltették .

„Bár az utóbbi néhány évben csökkent a migráció, Magyarországon potenciális
veszélyt jelent, hogy a határokon évente csaknem százmillió utast regisztrálnak" - írja az
Európai Unió friss elemzésében. A dokumentumból kiolvasható, hogy az EU korrupciós
kockázati tényezőként értékeli határőr állomány alacsony fizetését. Egyetlen uniós
tagállamban sem visznek olyan kevés pénzt haza a határrendészetnél dolgozók, mint
hazánkban: a határőrök a magyar nemzetgazdasági átlagnál is húsz százalékkal kevesebbet
keresnek. Fontos egy-egy ilyen EU tanulmány szakmai kiértékelése, de azt e nélkül is
sajnálatosan állapíthatjuk meg, hogy a határrendészetnél - hasonlatosan a rendőrséghez, a
katasztrófavédelmi dolgozókhoz - a szocialisták kormányzása alatt még egy fillérrel sem
emelkedett az illetményalap . Idézhetném Miniszter Asszonynak a szocialisták 2002-es
választási ígéreteit a kiemelt fizetésemelésekről, meg az állomány anyagi és erkölcsi
megbecsültségének elismeréséről, de Ön ezekre már úgy sem hajlandó emlékezni . . .

Tavaly 59 határőr ellen indult hivatali visszaélés miatt büntetőeljárás . A korrupciós
ügyek tagadhatatlanul összefüggésben állnak az alacsony illetményekkel, s az állomány rossz
hangulatával. Brüsszel fontos biztonsági kockázatként értékeli Magyarországgal szemben,
hogy a határőrségnél éppen az uniós csatlakozás küszöbén folyik nagyobb, s nem teljesen
átgondolt átszervezés .

A dokumentumból kitűnik, hogy a kormány a határőrség jelenleg 12 ezer főnyi
létszámának további jelentős növelésére tett ígéretet . Az unió szerint ez finanszírozási
gondokat okozhat, ezért felvetődött : a fejlesztések támogatása mellett megfontolandó, hogy az
EU az új technikai eszközök üzemeltetéséhez is segítséget nyújthatna . A költségvetéssel



kapcsolatban azt is szóvá teszi a jelentés, hogy Magyarország az egyetlen csatlakozó állam,
ahol nominálisan is csökkent a határőrség támogatása . A szocialista kormány határrendészeti
létszámemelése mindenféleképpen tanulságos, s meghökkentő : újabb határőrök felvételére
nem kerülne sor, hanem hatszáz vámost és 1400 rendőrt készítenének fel bizonyos határőrizeti
feladatok teljesítésére . Ilyenről még nem hallott az öreg kontinens . . .

Az EU 2007-re tervezett bővítése után - Románia és esetleg Horvátország belépése
után - a jelenlegi 1100 kilométeres külső határ háromszáz kilométerre csökkenne, ha pedig
akkor a schengeni egyezményhez is csatlakozunk, a belső határokról a határőrség
gyakorlatilag levonul : nem lesz szükség a 12 ezer főnyi határőrségre .

Magyarországnak is fel kell készülnie, hogy az illegális bevándorlók célországaivá
válik. A környező államok egy részében máris vannak, akik csak a bővítés pillanatára várnak,
és rövid időn belül megkísérlik az illegális belépést, immár az unió területére . Emiatt a
magyar-ukrán és a magyar-szerb határ további megerősítését, illetve e két állammal a
szorosabb együttműködést szorgalmazza az EU tanulmány .

Tisztelt Miniszter Asszony!

•

	

Mit gondol az EU legrissebb a határrendészet területét kritizáló tanulmányáról?

•

	

Mikor teljesíti a szocialista kormány ígéreteit az illetményemelésekkel kapcsolatosan?

•

	

Nem gondolja-e, hogy az alacsony határőri fizetések összefüggésben állnak a
szaporodó korrupciós ügyekkel?

•

	

Hogyan oldható meg az Ön véleménye szerint a határrendészeti létszámemelés úgy,
hogy egyetlen egy új hivatásos állományú szakembert sem vesznek fel a
határőrséghez?

•

	

Létszámemelésnek számít-e az ön véleménye szerint az, hogy a rendvédelem más
területéről vonnak át hivatásosokat a határőrség állományába?

•

	

Felkészült-e a határőrség a migrációs feladatok megoldására?

•

	

Van-e elegendő pénz és jó minőségű technikai felszerelés a határrendészet, az EU
keleti határsávjának védelméhez?
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